
Protokół z XXVIII Sesji Rady Gminy 
z dnia 27 marca 2013r. 

 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 

 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Kataryna Ratajczak 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny  
Halina Nowak- przedstawiciel Energia Zachód 
Maria Szymczak – przedstawiciel Energia Zachód 
Robert Siupik – przedstawiciel Energia Zachód 
Marta Podhorecka – przedstawiciel Q&A Consulting Sp. z o. o. 
Piotr  Komorowski – przedstawiciel Q&A Consulting Sp. z o. o. 
  

Przewodniczący Lesiński poprosił o uczczenie minutą ciszy zmarłego Wojciecha 
Perdocha wieloletniego radnego, członka Zarządu Gminy Kleszczewo, przedstawiciela 
Gminy w Radzie Powiatu Poznańskiego. 

Następnie Pan Przewodniczący oddał głos Panu Robertowi Siupikowi, który 
poinformował, że firma Energia Zachód przy udziale Aurelian Oil & Gas plc i San Leon 
Energy plc planuje kontynuację prac nad rozpoznaniem złoża "Siekierki" obejmującego m.in. 
odwiert w Gowarzewie. Za pomocą prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik            
do protokołu Pan Siupik zobrazował etap na jakim znajduje się obecnie ten projekt. 
Poinformował on, że do tej pory przeprowadzono: 

 



Ø serię badań sejsmicznych 2D i 3D (2006 – 2011),  
Ø Trzek-1: pionowy odwiert, zabieg szczelinowania oraz test produkcyjny (2007), 
Ø Trzek-2 i Trzek-3: wielokrotne szczelinowanie odwiertów poziomych (2010 – 2011),  
Ø Krzesinki-1: odwiert pionowy oraz test produkcyjny (2011/2012).  

Energia Zachód złożyła w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska wniosek                   
o wydanie decyzji środowiskowej oraz Raport o oddziaływaniu na środowisko. Po 
weryfikacji tej dokumentacji planowany jest udział społeczeństwa poprzez zgłaszanie 
ewentualnych uwag do Raportu, a następnie wydanie decyzji środowiskowej.  

Energia Zachód planuje wykonanie dodatkowych czterech odwiertów dla oceny 
własności zbiornikowych czerwonego spągowca i karbonu w obrębie struktury Siekierki.  
Dla każdego otworu:  
Ø pionowy otwór pilotażowy 5500 m, 
Ø opcjonalnie odcinek horyzontalny 1800 m.  

W przypadku pozytywnych wyników:  
Ø zabieg szczelinowania hydraulicznego,  
Ø test produkcyjny. 

W ramach planowanego programu możliwy jest powrót do czterech istniejących odwiertów 
Energii Zachód i przeprowadzenie:  
Ø prac wiertniczych, czyli wykonanie dodatkowych odcinków horyzontalnych oraz/lub 

kierunkowych,  
Ø zabiegu szczelinowania hydraulicznego,  
Ø testu produkcyjnego.  

Wśród najbliższych działań formalnych Firmy Pan Siupik wymienił:  
Ø V.2012 – VII.2013 uzyskanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach,  
Ø VII.2013 – X.2013 zmiana koncesji zgodnie z postanowieniami decyzji 

środowiskowej. 
Radny Drzewiecki zapytał ile z czterech planowanych wcześniej wiertni powstanie            

na terenie Gminy Kleszczewo? 
Pan Siupik wyjaśnił, że na tym etapie przedsięwzięcia nie można tego precyzyjnie 

określić. 
Przewodniczący Lesiński zapytał, cz Energia Zachód ma alternatywne źródła energii, 

ponieważ podczas poprzednich odwiertów dochodziło do częstych przerw w dostawie prądu 
dla mieszkańców? 

Pan Siupik wyjaśnił, że oczywiście istnieje zabezpieczenie w postaci generatorów 
prądu. Energia Zachód uzgadnia swój pobór energii z firmą energetyczną i dopiero w sytuacji 
gdy nie pokrywa on potrzeb, uruchamia się dodatkowe źródło zasilania w postaci 
generatorów prądu. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Lesiński podziękował 
przedstawicielom Firm Energia Zachód i Q&A Consulting Sp. z o. o. za przybycie.  

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż proponowana jest zmiana porządku 

obrad polegająca na: 
1. zmianie treści pkt.7: „Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kleszczewo dla terenów w  północno -  wschodniej części gminy” na „Podjęcie uchwały 
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo dla terenów we  wschodniej części 
gminy”, 

2.  rozszerzeniu porządku obrad o punkt 14a „Podjęcie uchwały w sprawie nabycia                  
na własność Gminy Kleszczewo budynków i budowli w miejscowości Kleszczewo”. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w ww. sprawie. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 

 



Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo                 
w miejscowości Tulce. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w miejscowości Tulce. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo                   
dla terenów we  wschodniej części gminy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku            
na terenie Gminy Kleszczewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy            
na rok 2014   środków finansowych  stanowiących fundusz sołecki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim przy usuwaniu               
i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu                   
na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW zadań realizowanych w 2012r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na finansowanie wydatków nie mających pokrycia budżetowego                
w planach dochodów budżetowych Gminy Kleszczewo w 2012r.  

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2013rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2013-2024. 
14a.Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo budynków               

i budowli w  miejscowości Kleszczewo. 
15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2012r. 
16. „Akcja Zima” – sprawozdanie merytoryczne i finansowe. 
17. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu wpłynęła poprawka radnej 
Ratajczak, która została uwzględniona. W związku z brakiem uwag Przewodniczący 
przeszedł do głosowania.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

 



Ad. 4 porządku posiedzenia 
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXVII Sesji Rady Gminy 

przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVIII/209/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Jaszczyńska. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/209/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVIII/210/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w miejscowości 
Tulce przedstawiła pani Jaszczyńska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
Uchwała Nr XXVIII/210/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVIII/211/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
dla terenów we wschodniej części gminy przedstawiła Pani Jaszczyńska. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji.  

 Radny Drzewiecki zapytał czy gmina nie boi się prowadzenia równolegle trzech tak 
dużych inwestycji jak: farma wiatrowa Wielkopolska 3 i poszukiwanie gazu przez Firmy 
Energia Zachód i FX Energy Sp. z o. o.? Wiąże się to zdaniem radnego z możliwym 
pogorszeniem stanu dróg lokalnych czy przerwami w dostawach prądu. 

Pan Wójt stwierdził, że na terenie Gminy Kleszczewo zbiegły się w czasie trzy bardzo 
duże przedsięwzięcia. Ponieważ dotyczą one tematyki, z którą zapoznaliśmy się już wnikliwie 
wcześniej – dotyczy to zarówno farm wiatrowych, jak również poszukiwań gazu, nie ma 
przeszkód by otworzyć dyskusję nad warunkami dopuszczenia rozwoju tych działań na 
terenie gminy. Oprócz ograniczenia negatywnych oddziaływań należy starać się zapewnić 
maksymalne korzyści dla gminy. Dochody możliwe do pozyskania w przypadku ich 
powodzenia są rzędu, który istotnie wpłynąłby na możliwości finansowe gminy. Żaden z 
projektów, zdaniem Pana Wójta, nie zmienia charakteru gminy. Na przykładzie niedawnych 
odwiertów w Gowarzewie można się było przekonać, że po istniejącej wiertni pozostaje 
jedynie rurociąg, natomiast wizualne efekty istnienia farmy wiatrowej są subiektywne, a 
biorąc pod uwagę brak dowodów na ich szkodliwość, przy zachowaniu odpowiednich 
parametrów lokalizacyjnych, bilans zysków i strat przemawia jednoznacznie za realizacją 
tych przedsięwzięć. Pan Wójt podkreślił, że bezwzględnie natomiast należy wymagać od 

 



inwestorów zachowania wszelkich norm bezpieczeństwa i minimalizowania ewentualnych 
uciążliwości dla mieszkańców. 

Pani Halina Michalak - Szczepaniak zapytała, czy nowe odwierty powstaną ponownie 
w tych samych lokalizacjach? 

Pan Wójt wyjaśnił, że Energia Zachód planuje cztery odwierty, a w trakcie 
prowadzonych badań okaże się czy możliwe jest wykorzystanie tych z poprzedniego etapu 
inwestycji. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
Uchwała Nr XXVIII/211/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXVIII/212/2013 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Monika Nowicka. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
Uchwała nr XXVIII/212/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXVIII/213/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie          
w budżecie gminy na rok 2014 środków finansowych  stanowiących fundusz sołecki 
przedstawiła Pani Sekretarz.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                      
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XXVIII/213/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXVIII/214/2013 w sprawie współdziałania z Powiatem 
Poznańskim przy usuwaniu i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie 
Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji.  

 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                     
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/214/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

 



Ad. 11 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały nr XXVIII/215/2013 w sprawie uchylenia  uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające  finansowanie w ramach PROW zadań realizowanych 
w 2012r. przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji.  

 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                     
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/215/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXVIII/216/2013 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego na  finansowanie wydatków  nie mających pokrycia 
budżetowego w planach dochodów budżetowych Gminy Kleszczewo w 2012r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                     
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/216/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXVIII/217/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                      
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/217/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.14 porządku posiedzenia 

Projekt  uchwały nr XXVIII/218/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Radni 
otrzymali podczas sesji  nowy projekt uchwały, który opracowany został zgodnie z  nowym 
rozporządzeniem oraz wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.   Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/218/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 

 



Ad. 14a porządku posiedzenia 
Projekt  uchwały nr XXVIII/219/2013 w sprawie nabycia na własność Gminy 

Kleszczewo budynków i budowli w miejscowości Kleszczewo przedstawiła Pani Błoch. 
Projekt uchwały nie był omawiany podczas posiedzeń komisji w związku z czym Pani Błoch 
wyjaśniła, że likwidator Spółdzielni Usług Rolniczych w Kleszczewie wystąpił z wnioskiem 
o nabycie przez Gminę Kleszczewo nakładów poniesionych na gruntach komunalnych                
w miejscowości Kleszczewo, stanowiących budynki i budowle. Dnia 8.07.2010 r. Rada 
Gminy Kleszczewo podjęła uchwałę w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 
wnioskowanych nakładów, wyrażając tym samym wolę ich nabycia. Niniejsza uchwała 
dotyczy rozstrzygnięcia o woli Rady Gminy nabycia wnioskowanych nakładów,                     
z uwzględnieniem zmian jakie nastąpiły w oznaczeniach geodezyjnych.  

Pan Wójt wyjaśnił, że grunt jest własnością gminy, natomiast znajdujące się na nim 
budynki i budowle należą do Spółdzielni Usług Rolniczych w Kleszczewie. Wstępne 
negocjacje dotyczące transakcji kupna – sprzedaży zostały już przeprowadzone, a zakupiona 
nieruchomość zostanie zaadaptowana zgodnie z potrzebami gminy. 

Radny Drzewiecki zapytał o cenę zakupu? 
Pan Wójt poinformował, że kwota nie została jeszcze ustalona, natomiast będzie ona 

wynikała z uchwały budżetowej, więc będzie to także przedmiotem konsultacji z radnymi. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                      

do głosowania projektu uchwały. 
Na salę obrad weszła radna Ratajczak. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXVIII/219/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2012 rok zdał jej Przewodniczący 
radny Jan Rajchelt. Poinformował on, że Komisja Rewizyjna odbyła 12 posiedzeń, których 
przedmiotem było: 
9 luty 2012r. – kontrola wykonania rewitalizacji Parku w Kleszczewie oraz przebudowa 
budynku GOKIS- u, 
23 luty 2012r. – kontrola wpływów podatkowych do budżetu Gminy – zaległości, 
upomnienia, umorzenia, skutki obniżeń stawek podatkowych, 
8 marzec 2012r. – kontrola wydatków funduszu sołeckiego za 2011 rok oraz wydatków 
budżetowych na jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych, 
12 kwiecień 2012r. – kontrola wykonania budżetu gminy za rok 2011, 
30 kwiecień 2012r. – kontrola wykonania budżetu gminy za rok 2011, 
14 maj 2012r. – zimowe utrzymanie dróg, kontrola wydatków w okresie od listopada 2011r. 
do marca 2012r., 
26 czerwiec 2012r. – finansowy aspekt przygotowania Zespołów Szkół do nowego roku 
szkolnego – arkusze organizacyjne, 
7 sierpień 2012r. – kontrola dotacji dla stowarzyszeń i klubów sportowych oraz kontrola 
kosztów utrzymania „Orlików”, 
14 wrzesień 2012r. – kontrola wykonania uchwał Rady Gminy Kleszczewo za I półrocze 
2012r., 
11 październik 2012r. – kontrola finansowa Ośrodka Pomocy Społecznej oraz kontrola 
wydatkowania środków przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych      
w aspekcie realizacji gminnego programu rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
gminnego programu przeciwdziałania narkomanii,  

 



9 listopad 2012r. –  kontrola finansowa Zakładu Komunalnego, koszty funkcjonowania 
komunikacji gminnej, 
17 grudzień 2012r. – przygotowanie rocznego sprawozdania z działalności komisji za 2012r.   
i przygotowanie planu pracy na 2013r. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

Pan Żelazek poinformował, że „Akcja Zima 2013” trwała od 14 do 27 stycznia 2013r.,  
a jej przebieg zobrazuje za pomocą prezentacji multimedialnej.  

„Akcja zima” zorganizowana została przez Gminny Ośrodek Kultury i Sportu                
przy współpracy i wsparciu: 
- Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
- Zakładu Komunalnego, 
- Uczniowskiego Klubu Sportowego Pionier, 
- Klubu Sportowego Clescevia, 
- Klubu Strzeleckiego LOK POJEDYNEK, 
- sołtysów i rad sołeckich. 
Przygotowano cykl imprez wyjazdowych: 
-  wyjazd na lodowisko do Centrum Sportu i Rekreacji w Swarzędzu (poniedziałki                     

14  i  21 stycznia), 
-  wyjazd na kulig do stadniny koni w Hermanowie (15 stycznia), 
-  wyjazd na pływalnię Delfin w Koziegłowach (16 i 23 stycznia), 
-  wyjazd na kręgle do Centrum Sportu i Rekreacji NIKU w Poznaniu (17 i 25 stycznia).  
Ponadto, odbyły się warsztaty plastyczne pt. „Kreatywnie bez nałogów”: 
- poniedziałki w Śródce, 
- wtorki w Tulcach, 
- środy w Gowarzewie, 
- czwartki w Markowicach. 

Pan Żelazek poinformował, że warsztaty plastyczne prowadził instruktor zatrudniony        
w tym celu na podstawie umowy zlecenia. Zajęcia fotograficzne w Gminnym Ośrodku 
Kultury i Sportu w Kleszczewie pt. „Człowiek światłem malowany” prowadził Pan Maciej 
Frąckowiak – kierownik Ośrodka Kultury. Zajęcia pt. „Zima w baśniach” proponowały 
biblioteki w Tulcach i Kleszczewie. Zaplanowano także warsztaty z grafiki artystycznej           
pt. „Uzależnieni od sztuki”, warsztaty taneczne, warsztaty teatralno – kabaretowe. W trakcie 
ferii działała świetlica środowiskowa prowadzona przez OPS. Ponadto GOKIS zorganizował 
seanse filmowe dla dzieci i dorosłych oraz pokaz iluzjonisty pt. „Edukacyjny teatr magii”. 
Poza tymi wydarzeniami wyjazdowymi  i kulturalnymi odbyło się szereg imprez sportowych. 
Udostępnione zostały gminne hale sportowe, gdzie można było m.in. wziąć udział w cyklu 
spotkań pod hasłem „ABC piłki nożnej”, prowadzonym przy współpracy z klubem Clescevia 
i trenerem p. Płotką. Harmonogram wszystkich zajęć udostępniony został w bibliotekach,  
obiektach sportowych i   internecie - od dnia 19 grudnia 2012r. trwały zapisy.  

Za zajęcia wyjazdowe obowiązywała odpłatność w wysokości 15 zł, natomiast                  
te organizowane na terenie gminy były bezpłatne. Pan Żelazek zwrócił uwagę na mniejsze      
niż w latach ubiegłych zainteresowanie ze strony dzieci i młodzieży proponowanymi 
atrakcjami -  frekwencja przedstawiała się następująco: 
- wyjazd na lodowisko: 28 dzieci-  pierwszy wyjazd i 21 drugi wyjazd, 
- kulig: 28 dzieci, 
- pływalnia: 32 dzieci pierwszy wyjazd i 23 drugi wyjazd, 
- kręgle: 40 dzieci pierwszy wyjazd i 34 drugi wyjazd. 

 Bezwzględnie największym powodzeniem cieszyły się zajęcia taneczne, które 
odbywały się zawsze przy pełnej sali. To zainteresowanie spowodowało, że zagościły               
one na stałe w programie oferowanym przez GOKIS mieszkańcom gminy. 

 



 Z warsztatów teatralno – kabaretowych pt. „Sztuka zabijania śmiechem” skorzystały 
trzy osoby. Pomimo niewielkiej frekwencji Pan Żelazek uważa je za niezwykle udane, 
bowiem z punktu widzenia uczestników były dużą odmianą od proponowanych w szkole 
kółek teatralnych.  

 Pan Żelazek wyjaśnił, że konieczność wcześniejszych zapisów na zajęcia wynikała           
z tego, że na niektóre warsztaty zatrudniany był instruktor. System taki pozwolił uniknąć 
kosztów wynagrodzenia instruktora w sytuacji braku chętnych. 

 Seanse filmowe dla dzieci i dla dorosłych charakteryzowała średnia frekwencja          
ok. 10 osób. Odbywały się one we wtorki, czwartki i soboty. Klub filmowy zagościł na stałe 
w programie GOKIS i raz w miesiącu taki seans będzie się odbywał. W recitalu iluzjonisty 
udział wzięło 4 dzieci i 2 dorosłych. 

 Pan Żelazek jeszcze raz podkreślił, że cała „Akcja Zima 2013” była dobrze 
nagłośniona za pomocą plakatów, internetu, samorządów szkolnych, a mimo to frekwencja 
nie była zadowalająca. Należy jego zdaniem szukać nowych możliwości dotarcia                       
do szerszego grona dzieci i młodzieży.  

Pan Żelazek bardzo pozytywnie ocenia współpracę z Zakładem Komunalnym, który 
punktualnie i bezpiecznie przewoził dzieci.  

 Pan Żelazek dokonał także finansowego podsumowania „Akcji zima 2013”. Jej koszty 
przedstawiały się następująco: 
- środki osobowe: 2.600zł, 
- składki na ubezpieczenie społeczne i fundusz pracy: 290,70zł i 29,40zł, 
- artykuły spożywcze, papiernicze, delegacje służbowe, puchary: 2.124,47zł, 
- transport: 1.723,09zł, 
- zakup usług konsumpcyjnych: 630,00zł, 
- udział w zajęciach: 1.896,50zł, 
- obsługa (plakaty, ZAIX, pokaz iluzji, sędziowie): 876zł, 
co daje łączną kwotę – 10.170,16. 

Generalnie oferta zajęć skierowana do mieszkańców była bezpłatna poza atrakcjami 
wyjazdowymi, na które obowiązywała wpłata 15zł. Wpływy z tego tytułu wyniosły 3.505zł            
i były niższe niż zakładano ze względu na niższą frekwencję. Pan Wójt z budżetu gminy 
ufundował nagrody na turniej strzelecki na kwotę 349,20zł. Dofinansowanie z Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wynosiło 4.000zł, a brakujące 3.000zł 
pochodziło z budżetu GOKIS.  
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 

Radna Katarzyna Ratajczak poinformowała, że Komisja Finansowo – Gospodarcza 
odbyła posiedzenie, którego tematem był remont strażnic w Gowarzewie i Śródce oraz 
sprawy bieżące gminy. Radny Urbaniak poinformował, że tematem posiedzenia Komisji 
Oświaty i Kultury, była przeprowadzona przez GOKIS „Akcja Zima”, oraz sprawy bieżące 
wynikające z działalności gminy. Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa                
i Ochrony Środowiska spotkała się z przedstawicielami Gminnej Spółki Wodnej i omówiła 
sprawy bieżące gminy.  

 
Ad. 18 porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
1.03.2013r. – Walne Zebranie Gminnej Spółki Wodnej. Pan Wójt poinformował,                       
że dotychczas Spółka zakładała wykonanie średnio rocznie ok. 10km rowów, w tym roku 
wykonano 12,5km. Zakupiono nową odmularkę, która ma docelowo zastąpić dotychczasową 
maszynę Pelikan. W związku z dobrą kondycją finansową Spółki, utrzymano wysokość 
składek na dotychczasowym poziomie tj. 23zł/ha. Pan Wójt poinformował także o zmianach 
w Zarządzie Spółki i wyborach w wyniku których nowym prezesem spółki został Pan Jerzy 
Koszyczarek.  

 



1.03.2013r. – spotkanie z v-ce Starostą Poznańskim Tomaszem Łubińskim w związku                
z niskim zaawansowaniem realizacji porozumienia dotyczącego współpracy w zakresie 
inwestycji na drogach powiatowych. Gmina Kleszczewo zgodnie z wcześniejszymi 
uzgodnieniami wywiązała się z programu w 30%, czyli wykonała remont drogi w Krerowie. 
Powiat poznański w ramach tego programu wykonał tylko przebudowę skrzyżowania w 
Gowarzewie. Pan Wójt wyraził swoje zaniepokojenie faktem, że w ubiegłym roku powiat 
poznański nie wykonał żadnych inwestycji na terenie Gminy Kleszczewo, nie ma też żadnych 
planów w tym temacie w roku bieżącym. Remont drogi w Kleszczewie wykonany został w 
ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i finansowy udział w nim 
Gminy Kleszczewo był także większy niż powiatu poznańskiego. Pan Wójt poinformował, że 
złożył stosowne pismo, w którym przypomina władzom powiatu poznańskiego o wszystkich 
zaplanowanych, a nie zrealizowanych dotąd przedsięwzięciach.  
4.03.2013r. – spotkanie z v-ce Prezesem Firmy Aquanet dotyczące realizacji wspólnego 
przedsięwzięcia połączenia Tulec z poznańską siecią kanalizacyjną. Pan Wójt poinformował, 
że ponieważ gmina nie otrzymała na ten cel dofinansowania ze środków unijnych, zwróciła 
się do Aquanetu o możliwość przedłużenia terminu realizacji części inwestycji będącej po 
stronie gminy, proponując jednocześnie aby Aquanet kontynuował prace zgodnie                    
z wcześniejszymi ustaleniami. 
12.03.2013r. – spotkanie Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami Aglomeracji 
Poznańskiej, podczas którego zapadły decyzje co do sposobu ustalania opłat za odpady, 
wysokości opłat, tworzenia sektorów oraz uchwalono część regulaminu dotyczącego 
odpadów. Pan Wójt poinformował o decyzji podjętej przez Związek Międzygminny                    
w sprawie opłat za odprowadzane odpady. Stawkę podstawową ustalono na poziomie 12zł           
za odpady segregowane oraz 20 zł za odpady niesegregowane. W przypadku gospodarstw 
domowych powyżej trzech osób obowiązywała będzie stawka degresywna, czyli malejąca            
w miarę wzrostu liczby domowników, aż do gospodarstwa 13 osobowego, które zapłaci 
połowę stawki. Te obniżone stawki obejmują tylko mieszkańców, którzy segregują odpady, 
pozostali zapłacą 20zł bez względu na ilość członków rodziny. Pan Wójt poinformował także, 
że w wyniku ustaleń podjętych przez Związek, gminy zrzeszone w nim będą odrębnymi 
sektorami i w związku z tym stawki za odbiór odpadów mogą być zróżnicowane w zależności 
od firmy, która wygra w danej gminie przetarg. Ostatecznie więc potwierdzenie wysokości 
stawek możliwe będzie dopiero po przeprowadzonym przetargu. 
14.03.2013r. – spotkanie w Urzędzie Gminy z najlepszymi sportowcami w gminie . Pan Wójt 
poinformował, że nagrody za wybitne osiągnięcia sportowe w 2012 roku otrzymali: 
- Alex Garbat za zajęcie III miejsca w Pucharze Polski i V miejsca w Drużynowych 

Mistrzostwach Europy w szermierce,  
- Konrad Krzemiński za zajęcie II miejsca w Mistrzostwach Międzywojewódzkich                     

w lekkoatletyce, 
- Szymon Bytniewski za zajęcie  III miejsca w Akademickich Mistrzostwach Polski                      

w lekkoatletyce. 
Stypendium otrzymali: 
Alex Garbat – szermierka, 
Bartosz Bednarek – wioślarstwo, 
Dąbrówka Graczyk – taekwondo. 
21.03.2013r. – dyżur w Urzędzie Gminy pracowników Urzędu Skarbowego, który cieszył się 
znikomym zainteresowaniem w związku z czym prawdopodobnie w kolejnych latach 
inicjatywa taka nie będzie podejmowana.  

 
Ad. 19 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował iż przygotowane zostało stanowisko Rady 
Gminy Kleszczewo w sprawie poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
gminy. Zostanie ono przekazane Wielkopolskiemu Komendantowi Wojewódzkiemu Policji, 

 



Komendantowi Miejskiemu Policji oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 
Poznańskiego. Radni jednogłośnie wyrazili swoją aprobatę. 

 Radny Urbaniak zaproponował wystosowanie stanowiska Rady Gminy Kleszczewo  
do powiatu poznańskiego w sprawie stanu dróg powiatowych na terenie gminy. Radny 
Urbaniak zwrócił uwagę nie tylko na fatalny stan nawierzchni tych dróg, ale także                     
na niewłaściwe zimowe ich utrzymanie. 

 Sołtys Halina Michalak - Szczepaniak zwróciła uwagę na niedokończony remont ulicy 
Siekiereckiej. 

 Pan Wójt proponuje poczekać z wystosowaniem stanowiska Rady Gminy do czasu 
ustosunkowania się powiatu do złożonego już pisma w tym temacie. Pan Wójt wyjaśnił,             
że poruszył w nim tematy następujących dróg: Kleszczewo – Gowarzewo, Kleszczewo – 
Poklatki, remont drogi w Nagradowicach, niedokończony remont ulicy Siekiereckiej oraz 
ulice w Tulcach. Jeżeli odpowiedź nie będzie satysfakcjonująca wówczas zdaniem Pana 
Wójta należałoby zaprosić v-ce Starostę Poznańskiego w celu przedyskutowania tego 
problemu.  

Radny Drzewiecki zapytał czy po podjęciu uchwały w sprawie zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego w Tulcach możliwe będzie rozpoczęcie planowanej tam 
budowy pawilonu handlowego? 

 Pan Wójt wyjaśnił, że w przypadku procedury związanej ze zmianą planu może               
to potrwać jeszcze około roku. 

Radna Ratajczak zapytała o stan hydrantów na terenie gminy oraz procedury                   
ich konserwowania? 

Pan Wójt wyjaśnił, że gmina otrzymała pismo z Komendy Miejskiej Straży Pożarnej           
z prośbą o wskazanie lokalizacji hydrantów na terenie gminy. Inwentaryzacja jest w trakcie 
opracowywania, zawierała ona będzie także namiary GPS, co umożliwi dotarcie na miejsce 
wezwania także jednostkom straży pożarnej spoza gminy. 

Pan Żelazek poinformował, że zaprasza wszystkich na turniej samorządowców w piłce 
siatkowej, który odbędzie się 13 kwietnia w Hali Sportowej w Kleszczewie. 

Sołtys Halina Michalak – Szczepaniak poinformowała o dużym zainteresowaniu wśród 
mieszkańców wprowadzeniem linii autobusowej do Swarzędza, którą proponuje poprowadzić 
przez Trzek i Siekierki co rozwiązałoby jej zdaniem problem dowożenia dzieci do szkół.  

Pan Wójt wyjaśnił, że trwają prace nad rozpoznaniem potrzeb mieszkańców                   
i przygotowaniem odpowiedzi na wszystkie wnioski jakie wpłynęły do urzędu w tej sprawie.  

Radny Socha zasygnalizował, że po przebytej zimie Zakład Komunalny powinien 
skontrolować drożność kanalizacji burzowej. 

 
Ad. 20 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i życząc spokojnych świąt wielkanocnych zamknął obrady sesji              
o godzinie 18:20. 
 
 
 
Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska 
 
           Przewodniczący Rady Gminy 
          Henryk Lesiński 

 


